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Idősek napja
A Nyugdíjas Érdekvédelmi 

Közhasznú Szervezet megünnep-
li az Idősek Napját október 4-én, 
12 órától. A rendezvény helyszí-
ne: a Vas- Fémipari Rt. Ebédlője. 
Jegyek a művelődési központban 
átvehetők.

Lázár Lajos elnök

Röviden

Fogadóóra
Domokos László országgyű-

lési képviselő az alábbi idő-
pontokban és helyszíneken tart 
fogadórát, melyre várja az ér-
deklődőket:

2008. szeptember 26. 13 óra 
Gyomai Polgármesterei Hivatal

2008. szeptember 26. 14.30 óra 
Endrődi Polgármesteri Hivatal

Köszönjük a jóindulatot
Manapság ritkaságnak szá-

mító jóindulat miatt szeretnék 
köszönetet mondani annak a 
Fogtechnikus Úrnak, aki sza-
badidejét feláldozva segítsé-
günkre volt kórházból eltávo-
zásra hazajött, nagybeteg Fér-
jem fogsorának megjavításá-
ban. Kívánunk neki sok erőt, 
egészséget, megbecsülést.

A beteg családja

Taggyűlés
Az MSZP Szarvasi Szerveze-

te értesíti tagságát és az érdek-
lődőket, hogy soron következő 
városi gyűlését október 2-án, 
csütörtökön 18 órai kezdettel 
tartja. Tagjaink megjelenésé-
re feltétlen számítunk, a szim-
patizánsokat szívesen látjuk. A 
rendezvény helye: Szarvas Sza-
badság u. 36. sz.

Az MSZP elnöksége

A dr. Réthy Vilmosné osz-
tályvezető által ismertetett ren-
deletmódosítás lényege a kö-
vetkező: azok a munkaképes 
korú, és megfelelő egészségi 
állapotú emberek, akik kike-
rülve a munkanélküli ellátások 
köréből az önkormányzat által 
folyósított rendszeres szociá-
lis segélyben részesülnek, a jö-
vőben csak akkor kapnák meg 
ezt a pénzt, ha a segéllyel ará-
nyos munkát végeznének a te-
lepülésen. A munkát az önkor-
mányzat cége a KOMÉP Város-
gazdálkodási Kft. koordinál-
ná, egészségügyi alkalmassági 
vizsgálat előzné meg. Minden 
5000 forintnyi segélyért 1 na-
pot, (napi 6 órát) kellene dol-
gozni. A kimutatások szerint 
200 emberről van szó. 

Az indoklás több tényezőre 
alapul. A rendszeres szociális 
segélyek 90 százalékát az ál-
lam vállalja magára, az önkor-
mányzatok számára pedig elő-
írja, hogy foglalkoztassa a se-
gélyben részesülőket. Szarvas 
minden közmunka és közcélú 
foglalkoztatást segítő pályázati 
lehetőséget kihasznál, de ez ko-
rántsem elegendő ahhoz, hogy 
annyi embert foglalkoztassa-
nak, ahánynak erre szüksége 
lenne. A tartósan munka nélkül 
levőknek szükségük lenne se-
gítségre, hogy visszatérhesse-
nek a munka világába. Ugyan-
akkor nem kívánatos, hogy fe-
ketén végzett munkával tartsák 
fenn magukat és családjukat.

A probléma egyébként – mint 
ahogy Babák Mihály polgár-
mester is utalt rá – ismert a mé-
diumok rendkívüli érdeklődését 
kiváltó monoki példa óta. A pol-
gármester óva intett attól, hogy 
valamiféle hecckampányhoz 
csatlakozzon Szarvas, és határo-
zottan kijelentette, semmikép-
pen nem szabad a problémában 
rejlő feszültséget arra használni, 
hogy a munkanélkülieket és a 
munkával rendelkezőket szem-
befordítsák egymással. Tudo-
másuk van arról is, hogy a ter-
vezett rendeletmódosításuk szá-
míthat rá, hogy fennakad köz-
igazgatási hivatal törvényességi 

Önkéntes munkásokat várnak
Bár Földesi Zoltán képviselő már a szeptember 18-iki testü-
leti ülés legelején jelezte, hogy a Népjóléti Bizottság javasolja 
levenni napirendről az önkormányzat pénzbeni ellátásokról 
szóló rendeletének módosítását, Babák Mihály polgármester 
azonban arra ösztökélte képviselő társait, szánjanak időt rá, 
hogy megvitassák ezt az erős társadalmi feszültséget hordo-
zó témát. 

vizsgálatán. Az is tudott, hogy 
törvényi szabályozás készül a 
probléma feloldására.

A témáról előzetesen tárgyaló 
bizottságok szakfeladatuknak 
megfelelő szemszögből vizsgál-
ták a rendeletmódosítási javas-
latot. Így a Pénzügyi Ellenőrző 
Bizottság azt nézte meg, van-e 
hatása a rendeletmódosításnak a 
költségvetésre. A bizottság elnö-
ke Kozák Imréné az ülésen arról 
számolt be, hogy a változás nem 
járna többletkiadással az ön-
kormányzat részéről, tehát elfo-
gadhatónak tartják a javaslatot. 
Molnár Mihály az Ügyrendi Bi-
zottság elnöke kifejtette, a ren-
deletmódosítás ellentmondani 
látszik a jelenleg hatályos törvé-
nyeknek. Nyilvánvaló – mond-
ta –, hogy társadalmi igény mu-
tatkozik a jelenlegi gyakorlat 
megváltoztatására. Bizottságuk 
szintén elfogadásra javasolta a 
rendeletmódosítást. 

A témához legszorosabban 
kapcsolódó Népjóléti Bizott-
ság tagjainak véleménye meg-
oszlott. Lázár Zsolt elnök is-
mertette a bizottsági szavazás 
eredményét, mely szerint hár-
man nem javasolták az előter-
jesztést elfogadni, egy tag sza-
vazott igennel, és egy tag tar-
tózkodott. Lázár Zsolt elmond-
ta saját véleményét a média kö-
zéppontjában álló, a lakosság 
érdeklődését is magáénak tudó 
témáról. Először is leszögezte, 
abból kell kiindulni, hogy nem 
roma-kérdésről van szó, hiszen 
az érintett 200 ember 15 száza-
léka roma származású csupán. 
Több oldalról megvizsgálva a 
problémát, ő azt a megközelítést 
hangsúlyozza, mely szerint ez-
zel a rendeletmódosítással lehe-
tőségük lenne segíteni a hosszú 
ideje munka nélkül lévőknek 
abban, hogy munkatapasztala-
tokat szerezzenek és nagyobb 
esélyük legyen visszatérni a 
munka világába. Tapasztalatai 
vannak arról, hogy az emberek 
ellenszolgáltatás nélkül is szí-
vesen dolgoznak, hogy hasz-
nosnak érezhessék magukat. Ő 
nem a „segély vagy munka?” 
társadalmi igazságtalanságá-

nak orvoslására keres megol-
dást, hanem az azt szeretné, 
ha az önkormányzat segítséget 
tudna nyújtani ezeknek az em-
bereknek, hogy újra megtalál-
ják a helyüket a dolgozó embe-
rek között. Ha van módja a tes-
tületnek olyan rendeletet hozni, 
ami ezt a célt szolgálja, akkor ő 
támogatja azt a javaslatot.

Egy másik nézőponra világí-
tott rá Földesi Zoltán, aki szin-
tén tagja a Népjóléti Bizottság-
nak, és aki nem támogatta a ja-
vaslatot. Magyarország jogál-
lam, egy önkormányzat nem 
hozhat törvényességi aggályo-
kat felvető rendeletet. Határo-
zottan kijelentette, a rendelet-
módosítás szándékával telje-
sen egyetért. Az országot ma 
jellemző morális helyzetben 
szükség van az adózók köré-
nek szélesítésére. Feszültsége-
ket szül, hogy munkaképes em-
berek segélyekből élnek. Ám 
– minthogy a rendszeres szoci-
ális segély 90 százalékát az ál-
lam fi zeti – az önkormányzat 
nincs abban a helyzetben, hogy 
ezért munkát kérjen. Konkrét 
hiányossága a rendeletmódosí-
tás tervezetének, hogy nincsen 
alaposan kimunkálva ki az aki-
nek kell, és ki az akinek nem 
kell dolgoznia a segély fejében. 
Tájékoztatott arról, hogy a Szo-
ciális és Munkaügyi Minisz-
tériumban most készítik elő a 
jogszabályt, ami januártól a se-
gélyezést munkavállalásra ösz-
tönző rendszerré alakítaná át.

Az igen és nem közötti meg-
oldást vetett fel Giricz Katalin 
képviselő, aki javasolta, annak a 
módját teremtsék meg, hogy aki 
akar, önkéntesen vállalhasson 
munkát. Elmesélte, hogy nép-
főiskolai működése alatt azt ta-
pasztalta, sokan szívesen vállal-
nának önkéntes munkát, mert ér-
zik, erre van szükségük ahhoz, 
hogy újra talpra állhassanak.

A képviselők még hossza-
san elidőztek ennél a napiren-
di pontnál, számos a témával 
kapcsolatos gondolatot felvet-
ve. Végül úgy döntöttek, hogy 
a rendeletmódosítási javaslatot 
leveszik a napirendről, de meg-
bízzák a Népjóléti Bizottságot 
azzal, hogy az önkéntes mun-
kavállalás elvét és lehetőségét 
dolgozza ki. Babák Mihály ad-
dig is arra kért minden érintet-
tet, hogy ha úgy gondolja, szí-
vesen vállalna munkát a város 
érdekében, jelezze szándékát.

Hírlevél
A szarvasi Tourinform Iroda 

havi hírlevél összeállítását ter-
vezi. Kérjük Önöket juttassák el 
híreiket programajánlójukat – 
minden hónap 5-éig – irodánk-
ba, s mi elektronikus formában 
továbbítjuk közintézmények-
nek, iskoláknak, önkormány-
zatoknak, civil szervezeteknek, 
megyei Tourinform irodáknak, 
rendezvényszervezőknek. Vár-
juk azok jelentkezését is, akik 
igényt tartanak a hírlevélre.

Köszönettel: 
Gombár Hajnalka mb. 

irodavezető


